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Više dece zaraženo nego u aprilu 

Veći broj dece oboleo je od korona virusa poslednjih nedelja u poređenju sa martom i aprilom, pa je 
samim tim i veća šansa da među njima bude onih sa težom kliničkom slikom smatraju pedijatri sa kojima 
je Danas razgovarao – doktori Georgios Konstantinidis i Saša Milićević. 

Oni dodaju da je kod najvećeg broj mladih inficiranih kovidom 19 klinička slika blaga a oporavak 
relativno lak, s tim da ne može da se isključi i pojava težih simptoma. 

Rukovodilac Dečje klinike KBC „Dr Dragiša Mišović“, doktorka Olivera Ostojić, rekla je juče za RTS da je 
klinička slika koju razvijaju deca u ovom naletu korona virus ozbiljnija nego u prethodnom periodu, i da 
je sličnija slici odraslih. 

– Imaju upalu pluća, karakterističan nalaz u krvnoj slici, temperaturu i malaksalost. To je češće kod 
starije dece, rekla je Ostojić, objašnjavajući da su u KBC Dragiša Mišović trenutno zbrinuti uglavnom 
pacijenti iz Beograda, ali ima i onih iz Arilja, Užica, Smedereva, kao i tri bebe stare svega nekoliko dana iz 
Novog Pazara. Svi oni su, kako je kazala, dobro, a jedno dete je na kiseoničkoj terapiji. 

Odgovarajući na pitanje Danasa da li možemo da kažemo da deca sada imaju težu kliničku sliku, 
predsednik Udruženja pedijatara Srbije Georgios Konstantinidis objašnjava da on može da govori na 
osnovu svog teoretskog znanja, te da je vrlo verovatno da trenutno imamo veći broj dece sa težom 
kliničkom slikom jer je virus mnogo više rasprostranjen među ovom populacijom. 



 
 

– Kontakti među mladima tokom vanrednog stanja bili su ograničeni. Sada smo nekoliko nedelja imali 
dosta proslava, druženja i sve to je uticalo da se virus više raširi u ovom uzrastu. Takođe, mladi se za 
razliku od starijih sugrađana manje čuvaju. Od stepena raširenost epidemije zavisi koliko će se pojaviti 
srednje teških i težih kliničkih slika. Ako je broj zaraženih među mladima porastao, veća je šansa da se 
pojave pacijenti sa težom kliničkom slikom. Međutim, ono što velike studije pokazuju jeste da deca 
uglavnom imaju ili blažu kliničku sliku, ili srednje tešku. Svega dva odsto završava na odeljenjima 
intenzivne nege, a smrtnost u ovoj populaciji izuzetno je mala, odnosno manja je od jedan na 1.000, 
navodi Konstantinidis. 

On dodaje da iako postoji teoretska mogućnost da se virus promenio i da sada među mladima daje težu 
kliničku sliku, takvu tvrdnju trenutno ne može da potvrdi nijedno ozbiljno istraživanje. Istovremeno, 
sagovornik Danasa objašnjava da među decom, za razliku od starijih, nije primećeno da teža klinička slika 
prati pacijente koji imaju komorbiditete. 

Da je trenutno veći broj dece oboleo od korona virusa potvrđuje i pedijatar Saša Milićević, koji vodi 
privatnu ordinaciju. Kako kaže, prošle nedelje pregledao je troje dece uzrasta od pet do 10 godina koji su 
imali simptome nalik korona virusu zbog čega ih je uputio na državne ustanove. 

– Svi oni su imali temperaturu, dvoje je imalo gubitak čula mirisa i dijareju. I svi su hospitalizovani i sada 
su dobro. Mene je ovo delimično iznenadilo jer u prethodnom periodu uglavnom su se deca javljala zbog 
manjih prehlada i alergija – objašnjava Milićević. 

On takođe smatra da je sada došlo do većeg širenja virusa među mladima, na šta utiču različite proslave i 
druženja. 

– Pri tome, veoma je teško da deca mogu da se pridržavaju svih onih mera pre svega socijalnog 
distanciranja o kojima se govori. Ja bih svakako savetovao da se izbegavaju veće proslave, da ih i roditelji 
takođe izbegavaju jer oni virus mogu da prenesu deci. A ako se već druže, da to čine na otvorenom. Što 
se tiče maski, one imaju smisla za stariju decu dok među mlađom decom nošenje maski može da bude 
kontraproduktivno jer oni mnogo češće dodiruju lice, skidaju i vraćaju masku, i ostalo – kaže Milićević. 

Virus je enigma 

Georgios Konstantinidis napominje da o korona virusu i dalje znamo veoma malo, i da je kovid 19 i dalje 
enigma. „Zvaničan stav je da se ne prenosi sa trudnice na dete, ali ja ne znam da li će tako ostati, 
Govorilo se da virusa nema u majčinom mleku, a sada se pojavio jedan rad u kome se navodi da je nađen 
u 14,15. danu. Svaka tvrdnja koje se trenutno iznese ne može biti zacementirana“, smatra 
Konstantinidis. 

 

 



 
 

 

 

Lončar: Zahtevam momentalnu reakciju svih nadležnih državnih organa 

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar večeras je povodom „zaustavljanja ekipe Hitne pomoć u obavljanju svog 
posla“, zatražio hitnu reakciju nadležnih državnih organa kako bi se svim zdravstvenim radnicima 
omogućilo da nesmetano obavljaju svoj posao. 

„Zahtevam momentalnu reakciju svih nadležnih državnih organa da sankcionišu sve one koji 
neovlašćeno krše osnovna ljudska prava i samo iz njima znanih razloga ne dozvoljavaju kolima Hitne 
pomoći da prevezu pacijente ulicama Beograda“, naveo je Lončar, preneli su mediji. 

On je naveo da ne zna ni o kakvom se skupu radi, ni da li je skup prijavljen, ali da je čak i u ratnim 
uslovima bilo omogućeno vozilima Hitne pomoći da nesmetano prolaze. 

 



 
 

 

 

Ogroman priliv pacijenata, dramatično upozorenje sa Infektivne klinike 

Na Infektivnoj klinici Kliničkog centra Srbije nalaze se 92 pacijenta sa srednje teškom i teškom kliničkom 
slikom. Dr Ivana Milošević, zamenica direktora Klinike za infektivne i tropske bolesti Kliničkog centra 
Srbije, kaže za RTS da su u poslednja 24 časa u bolnice širom Beograda primljena 144 bolesnika. 

Ivana Milošević je, gostujući u Dnevniku RTS-a, navela da je tokom poslednja 24 sata pregledano 320 
bolesnika, oko 100 u toku noći.  

"Za poslednja 24 sata u bolnice širom Beograda primljena su 144 bolesnika, u Infektivnu kliniku 12. To 
znači da kao da smo primili celu Infektivnu kliniku, cele njene kapacitete u roku od 24 sata. Ogroman je 
priliv pacijenata", izjavila je Miloševićeva.  

Navodi da otkad je ovo počelo, zdravstveni radnici su prvi put ozbiljno zabrinuti. 

"Sa ovolikim prilivom bolesnika pitanje je koliko ćemo moći da izdržimo. Zato apelujem na sve vaše 
gledaoce da se maske nose", istakla je Miloševićeva. 

Ističe da je na intenzvinoj nezi Infektivne klinike 15 bolesnika, na raspiratorima 11, šest na invazivnoj, a 
pet na neinvazivnoj ventilaciji. 

"Svi bolesnici i oni koji su na invazivnoj i neinvazivnoj su potencijalno životno ugroženi. Ima puno mladog 
sveta, imali smo jednog bolesnika u dubokoj starosti. Pažnju moraju da obrate svi", naglasila je 
Miloševićeva. 



 
 

Kaže da je sada mnogo teže nego u martu i aprilu. 

"Mnogo nam je teže, jer onda kada se prešlo na našu dobru volju i našu savest, stvari su krenule drugim 
tokom. Brine nas ogroman priliv u bolnice širom Srbije. Sa ovakvim prilivom bolesnika plašim se da 
nećemo moći da zbrinemo sve bolesne ljude", navela je Miloševićeva. 

Navodi da moraju da se poštuju sve mere jer, kako je naglasila, ako se ne poštuju mere "nećemo moći da 
se izborimo sa ovom pošasti". 

 

 

Najteži dan od početka epidemije, čeka nas teško leto i još teža jesen 

Danas je od početka epidemije koronavirusa najteži dan za Srbiju, jer imamo 13 preminulih osoba i više 
od 120 ljudi na respiratorima, rekao je u obraćanju predsednik Aleksandar Vučić. Situacija je 
najalarmantnija u Beogradu zbog čega je od sutra zabranjeno svako javno okupljanje sa više od pet ljudi, 
a od petka do ponedeljka će na snazi biti policijski čas, najavio je predsednik. 

Današnji dan je najteži za Srbiju od početka epidemije koronavirusa, jer je 13 osoba umrlo, a u ovom 
trenutku je preko 120 ljudi na respiratorima, rekao je Aleksandar Vučić. 

"Kritičnu situaciju imamo u još četiri grada, ali zbog alarmantne situacije u Beogradu se od sutra 
zabranjuje okupljanje više od petoro ljudi i u zatvorenom i u otvorenom prostoru, a od petka do 
ponedeljka biće na snazi i policijski čas", rekao je Vučić. 

Predsednik Srbije je rekao da će se odrediti sati za šetnju penzionera, majki sa malom decom i kućnih 
ljubimaca tokom policiskog časa. 



 
 

"U bolnicama u ovom trenutku imamo gotovo 4.000 hospitalizovanih sa kovidom. Sve beogradske 
bolnice su gotovo pune: Infektivna klinika, KBC Zvezdara, KBC Zemun, KBC Bežanijska kosa, a brzo se 
popunjava i Niš i Novi Pazar. Na Karaburmi imamo, takođe, 90 smeštenih, u ortopetskoj bolnici na 
Banjici je preko 70 ljudi, a na svaki sat dođe 10-20 ljudi u bolnice. I oni ne ulaze na dan ili dva, a kako se 
puni, mi više bolnica nemamo", istakao je predsednik. 

Vučić je rekao da su to sve danas izuzetne bolnice, renovirane, dok pre pet godina ništa nismo imali. 

"Ali opet više nema mesta, a moramo da čuvamo ljude i da čuvamo živote. I zato se ne brinem za 
političke napade, jer moramo da čuvamo lekare koji oblače skafandere na 35 stepeni, da se bore za naše 
živote", rekao je Vučić. 

Beograd je i ovog popodneva najkritičnije, rekao je predsednik, naglasivši da je jedina olakšavajuća 
okolnost što se u Beogradu ljudi javljaju lekarima ranije. 

"U Novom Pazaru su dolazili kasno, sa saturacijom pluća iznad 45. Zato u Beogradu imamo manje 
smrtnih slučajeva. Molim sve građane da čuvamo starije i gojaznije, jer mlađi ljudi će izaći, ali stariji 
mnogo teže", naglasio je Vučić. 

Naglasio je da moramo da sačuvamo zdrastveni sistem, da su lekari heroji koji trpe najgoru kampanju 
kao da su krivi što se bore za naše živote. 

"I ne dobijaju ništa osim pristojnih plata. Pravimo zločince od ljudi koji najbolje rade svoj posao. Zbog 
toga ćemo nepopularne odluke donositi mi", istakao je Vučić. 

Pet dodatnih bolnica biće određeno u Vojvodini za lakše pacijente, dodao je Vučić. 

Ukazao je da je na severu Kosova i Metohije teža situacija i da su tamo već 53 pacijenata. 

"Svuda je situacija teža i u regionu i u svetu, negde se to vidi, a negde ne. Kod nas se to vidi jer smo 
testirali preko 455.000 ljudi, dok je u regionu taj broj mnogo manji", rekao je Vučić. 

Predsednik je istakao da u magacinu u Krnješevcima ima 578 respiratora, a u roku od osam dana biće ih 
1.100. 

Naveo je da će policijski čas najverovatnije biti na snazi od petka u 18 časova do ponedeljka u 5 ujutru, a 
da bi on voleo, ukoliko se sa tim složi Krizni štab, da to važi i za celu Srbiju. 

 

 

 



 
 

 

 

Jovanović: Praćenjem težine kliničke slike određuje se i težina same epidemije 

Direktorka Instituta "Batut" Verica Jovanović rekla je za RTS da su praćenje epidemiološke situacije i svih 
paramatara koji se objavljju u izveštaju pokazatelji stepena zaraženosti virusom. 

U poslednja 24 sata od posledica koronavirusa preminulo je 13 osoba, što je najveći broj od početka 
epidemije u Srbiji. Novozaraženih je 299, testirano je 8.287 osoba. Raste i broj pacijenata na 
respiratorima.  

Direktorka Instituta "Batut" Verica Jovanović rekla je da je praćenje epidemiološke situacije i svih 
paramatara koji se objavljju svakodnevno u izveštaju od izuzetnog značaja ne samo za epidemiologe 
nego i za žitelje svih gradova i opština, jer su pokazatelji stepena zaraženosti virusom i kretanja bolesti 
među inficiranim pacijentima. 

"Kretanjem kliničkih slika obolelih i zastupljenosti pojednih komplikovanih stanja koje se registruju, 
posebno u ovoj fazi, prati se zastupljnost i korišćenje bolničkih postelja u zdravstvenoim ustanovama gde 
se leče teži pacijenti koji su sada uzrasta 30 do 50 godina i praćenjem težine kliničke slike ocenjuje se i 
težina same epidemije", rekla je Jovanovićeva. 

Prema njenim rečima, praćenje epidemiološke situacije se sprovodi kroz ukupan broj testiranih lica od 
kojih se prati koliko je pozitivnih, istovremeno se prati i broj preminulih osoba, kao i procenat smrtnosti 
u ukupnom broju testiranih. 

Ponovila je da se izveštaj koje se prezentuje obuhvata podatke u poslednja 24 časa sa presekom u 15 
časova prethodnog dana do 15 časova narednog dana. 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4010810/koronavirus-srbija-7-jul-novi-podaci.html


 
 

S obzirom da je period inkubacije virusa 14 dana, to je dovoljno da se uz poštovanje svih mera 
predostrožnosti koje su propisane, epidemiloška situacija prati drugačijim brojevima. 

"Mi očekujemo da će u periodu od najmanje od 14 dana, uz što maksimalnije poštovanje svih mera, 
rezultati ne samo u testiranju nego i u epidemiološkim slikama biti izmenjeni u cilju očuvanja zdravlja i 
boljih rezultata", rekla je Jovanovićeva.  

Jovanovićeva je ponovo ukazala da poštovanje distance, nošenje maski, kao i higijena ruku smanjuju 
mogućnost prenošenja infekcije. 

 

 

Apel sa "Banjice": Nemojte ići u kafane, pomozite nam 

Od ovog jutra i Institut za ortopedsko-hirurške bolesti "Banjica" u Beogradu ponovo ulazi u sistem kovid 
bolnica. Direktor te bolnice, prof. dr Zoran Baščarević, apeluje na građane da poštuju mere prevencije, 
jer zbog velikog broja zaraženih ne mogu da prime pacijente kojima je taj institut namenjen. 

Prof. dr Zoran Baščarević, direktor Instituta za ortopedsko-hirurške bolesti "Banjica", kaže da će u toj 
ustanovi, koja se vraća u kovid sistem, biti uglavnom zbrinuti pacijenti sa lakšom ili srednje teškom 
kliničkom slikom, dok će pacijenti koji zahtevaju intubaciju ili intenzivnu negu biti u drugim ustanovama. 

Za pacijente koji se leče od kovida 19 odvojeno je osam odeljenja i do 320 kreveta, a lekari internisti iz 
Kliničkog centra Srbije pristigli su u pomoć, kao i konsultant sa Infektivne klinike. 



 
 

Od jutros se primaju pacijenti, a dr Baščarević kaže da su spremni da za 24 časa prime više od 100 
obolelih. 

Ukazuje da sada hirurzi, koji su celog radnog veka trenirali i učili da operišu, sada leče respiratorne 
infekcije. Mlađi hirurzi i specijalizanti su se brzo prilagodili. 

"Moram da priznam da naši ortopedski hirurzi, pre svega mladi, specijalizanti i volonteri, jako dobro 
prelaze u sistem nadzora nad pacijentima obolelim od respiratornih bolesti, dok su direktno u njihovo 
lečenje uključeni internisti", rekao je dr Baščarević i dodao da svi rade u četvoročasovnim smenama. 

Jedan deo bolnice, ipak, nije kovid. "Svaka ustanova je tako napravljena da može da primi izvestan broj 
obolelih od kovida i ima odvojene zelene i crvene zone", ukazuje dr Baščarević.  

Veliki broj pacijenata koji nema koronu trpi 

"Banjica" je i u prvom naletu koronavirusa primala kovid pozitivne pacijente. Kada više nije bilo potrebe 
za njihovo lečenje, vratili su se pacijentima kojima su namenjeni. Sada će ponovo ti pacijenti morati da 
trpe. 

Zbog toga dr Baščarević apeluje na sve građane da poštuju mere prevencije, da ne idu na žurke i slavlja, 
kako bi brzo mogli da se posvete pacijentima sa traumama, malignim bolestima i degenerativnim 
oboljenjima. 

Kaže da sada nije reč o tome koliko je zdravstveni sistem dobio uvođenjem "Banjice" u kovid sistem, već 
koliko je izgubio. 

Tokom mesec i po dana, koliko "Banjica" nije primala inficirane pacijente, stigli su da pripreme i ubace u 
ritam lečenja sve pacijente kojima je lečenje odloženo. Ipak, nove nisu stigli da prime. 

"Najteže za zdravstveni sistem je što smo van lečenja traumatizovanih pacijenata, a naš impakt je veliki, 
pedesetak pacijenata koji se primaju na 'Banjicu' i najmanje toliko operacija nedeljno", rekao je dr 
Baščarević, koji je uveren da će opet "stati na noge". 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

STIGLI PRVI PACIJENTI U "Areni" smešteno 17 zaraženih korona virusom 

Prvi pacijenti u beogradsku Arenu prebačeni su danas u toku dana i večeras do 19 sati smešteno je 17 
kovid pacijenata, rečeno je Tanjugu u Ministarstvu odbrane Srbije. 

U Areni se smeštaju lakši pacijenti iz kovid bolnica "Dr Dragiša Mišović", Zvezdara, Zemun, Bežanijska 
kosa i sa Infektivne klinike. 

Tu će biti pacijenti koji su završili dominantno hospitalni deo, najteži deo, i koji su dobro odreagovali na 
terapiju. 

U Arenu dolaze na završetak terapije i dodatno praćenje, a nakon toga, vršiće se testiranje, posle čega će 
ići u samoizolaciju narednih 14 dana. 

Na formiranju i pripremi privremene bolnice bili su angažovani pripadnici Komande za obuku i vojnici na 
dobrovoljnom služenju vojnog roka junske klase iz Drugog centra za obuku u Valjevu, navode u 
Ministarstvu. 

 

 



 
 

 

 

10 ODSTO MOŽE NA ZARADU, ALI NE I NA NAKNADU Specijalizanti i supspecijalizanti u Subotici ostali 
bez dodatka na zaradu 

Specijalizantima i supspecijalizantima, koji su bili ili i dalje rade u kovid ambulantama pri Opštoj bolnici u 
Subotici, nije isplaćeno dodatnih 10 odsto zarade. Prema rečima nadležnih, problem je nastao zbog 
propisa i povećanje će im biti isplaćeno jer su se njihovim ponovnim angažovanjem na sprečavanju 
širenja epidemije ponovo stekli uslovi za to.  

Mladi lekari objašnjavaju da su radili u respiratornim ambulantima i da su dali maksimum tokom 
angažovanja. 

- Za vreme vanrednog stanja smo dobili 10 odsto povećane zarade, ali kada je ukinuto vanredno stanje 
ukinut je i dodatak za nas. Mnogi su ponovo u prvim redovima odbrane od virusa, na vrućini smo i po 12 
sati u opremi – kaže specijalizant iz Subotice. 

U bolnici su objasnili za medije da je uzrok problema u tome što je Vlada Srbije donela uredbu o dodatku 
na osnovnu zaradu zaposlenih u zdravstvenim ustanovama koji su angažovani na sprečavanju širenja 
epidemije, a ne o uvećanju zarada. Specijalizanti i supspecijalizanti, kojih u ovoj bolnici ima 50 od 202 
zaposlena lekara, primaju naknadu plate, oni na ovaj način ne mogu da dobiju predviđeni dodatak. 

Dr Slobodan Puškar, izjavio je za medije, da je ovakva formulacija u Uredbi izazvala nedoumice u primeni 
i Sindikat zaposlenih u zdravstvu i socijalnoj zaštiti se obratio za mišljenje Ministarstvu finansija. 

- Ministarstvo je odgovorilo da se uredbom definiše pravo na dodatak na osnovnu zaradu, a ne uvećanje 
osnovice za obračun i isplatu zarade, jer je za to zadužen Zakon o budžetskom sistemu. Po tome njima se 



 
 

naknada ne uvećava, jer ovo nije povećanje zarade u zdravstvu, već dodatak na platu – rekao je dr 
Puškar i dodao da su tokom vanrednog stanja, specijalizanti i supspecijalizanti angažovani u kovid 
ambulantama stopirali specijalizacije i vratili se u radni odnos za šta su primali platu te je dodatak i njima 
bio isplaćen za april i maj. 

- Zatim su se ponovo vratili u tercijalne ustanove i primaju naknade za šta ne mogu da dobiju povećanje. 
Međutim, sada ponovo postoji potreba za njima i mi ćemo ih po istom sistemu povući i na taj način će 
ponovo moći da dobiju dodatak na zaradu. Jun će im kasniti malo, ali će za jul dobiti na vreme – počuju 
iz bolnice. 

 

 

Dr Kon o tome da li je zdravstveni sistem pred pucanjem, šta ako se "sudare" kovid i grip i kako jedna 
obična stvar može da spreči ponovno "ZAKLJUČAVANJE" 

Dolazak jeseni je vrlo blizu i za to treba da se pripremimo. Ne verujem da će istovremeno doći do sudara 
gripa i kovida, ali to ne sme da se isključi, rekao je danas epidemiolog dr Predrag Kon, koji je i član 
Kriznog štaba za borbu protiv korona virusa komentarišući epidemiološku situaciju u našoj zemlji. 

- Situacija nije dramatična, već nepovoljna. Ona se ipak stavlja na kontrolu. Karantin je poslednja mera u 
slučaju da dođe do kolapsa zdravstvenog sitema. Mi nismo blizu toga, prave se dodatni kapaciteti npr. u 
Areni - rekao je dr Kon. 

Kako ističe, zamena za zaključavanje i policijski čas je - nošenje maski.  

- Tada virus nema gde da se prenese. Isti je rezultat kao zaključavanje, samo se život dalje nastavlja. 
Epidemoiolozi ne smeju da predlažu mere koje su nesprovodive. Život sa koronom mora da se nastavi, 
ali bez straha, jer masku nosimo svi - istakao je dr Kon. 



 
 

Prema njegovim rečima, trenutak za karantin jeste kada "pukne zdravstveni sitem".  

- Kada više nema mogućnosti. Ipak, ne verujem da će opet doći do karantina. To se vidi po našoj svesti, 
samo mali broj ljudi ne nosi maske - kaže on. 

On je ispričao da ga mu se juče žalila pacijentkinja šta je sve morala da preživi da bi joj bio uzet uzorak 
brisa.  

- Lepo sam joj objasnio da ne može drugačije. Privatnici ne mogu da se uključe jer nemaju kapacitete. 
Oni bi uzeli bris i odneli ga u istu laboratoriju gde se sada brisevi nose. Nemaju oni takve laboratorije i 
neophodan stepen zaštite. Mogli su da nabave testove, ali je pitanje nivoa bezbednosti. Morali bi da 
imaju odobrenje Ministarstva. Oni mogu da rade serološke testove, ali oni nemaju tu pouzdanost - 
objasnio je epidemiolog. 

Kako kaže, svi imaju probleme, i pacijenti, i zaposleni.  

- U ovoj situaciji, kada su u ogromnom poslu epidemiolozi, kliničari... Da nema kovid ambulanti, mi bi 
davno pali - rekao je dr Kon. 

Ko kontroliše ljude u samoizolaciji 

Na pitanje ko kontroliše da li ljudi u samoizolaciji idu u prodavnicu, šetaju pse, bacaju smeće, Kon je 
rekao da bi oni trebalo da budu savesni, ali da često nisu. 

- To je pitanje svesti, a naučili smo u prvom talasu da ne možemo mnogo na nju da se oslonimo - kaže 
on.  

Sudar gripa i korone 

Kon kaže da je virulentnost u ovom trenutku vrlo jasna, a da se to se vidi po tome koliko je broj obolelih 
sa težom kliničkom slikom. 

Na pitanje povodom pisanja medija o tome kako nas na jesen čeka "10 puta teža situacija" kad se sudare 
grip i korona, dr Kon je rekao da će to biti "razvučeno". 

- Imamo sreću da sezonski grip svoj maksimum ima u februaru i martu. Ako kovid virus ostane ovakav 
kakave jeste, a vrlo moguće da hoće, on će maksimum imati u novembru i decembru. Ne verujem da će 
istovremeno doći do sudara gripa i kovida, ali to ne sme da se isključi. Ipak, mi nekakav kolektivni 
imunitet stičemo u ovakvoj situaciji, koji još uvek ne može da se izmeri, jer postoji i ćelijski imunitet, ali 
koji ćemo u nekom trenu moći da evidentiramo - zaključio je epidemiolog Kon. 

 

https://www.blic.rs/vesti/drustvo/ako-dodje-do-kolapsa-uvescemo-karantin-dr-kon-zarazeno-vise-od-300-studenata-u/rlf58kz


 
 

 

 

LEPA VEST IZ SRBIJE Stomatološki fakultet u Beogradu među najbolje rangiranim na prestižnoj 
Šangajskoj listi 

Na Šangajskoj listi po užim naučnim oblastima Univerzitet u Beogradu rangiran je u 12 oblasti, a jedna od 
najbolje rangiranih oblasti je stomatologija koja je između 151. i 200 mesta. 

Dekan Stomatološkog fakulteta u Beogradu prof. Aleksa Marković kaže da je to veliki uspeh za 
stomatologiju i da je rezultat ulaganja resornog ministarstva, ali i samog fakulteta u nauku. 

"Stomatološki fakultet je jedini fakultet na UB koji daje za dvoje mladih saradnika stipendije od 10.000 
evra za usavršavanje na prestižnim univerzitetima, gde mogu da provedu od šest meseci do godinu 
dana", kaže Marković za Tanjug. 

On je naveo da je na stručnom usavršavanju već bilo 12 mladih nastavnika i saradnika koji su se vratili u 
Srbiju i sada na Stomatološkom fakultetu prenose svoje znanje i iskustvo mlađim kolegama. 

Sa ulaganjem u nauku nastavlja se i dalje na tom fakultetu. Privode se kraju radovi na izgradnji 
Implantološkog- razvojnog centra, gde će biti šest istraživačkih laboratorija, a sve u cilju da se unapredi 
nauka na fakultetu i stvore što bolji uslovi studiranja. 

Potvrda kvaliteta je i to što su ove godine imali rekordan broj kandidata za upis- 826 prijavljenih na 220 
mesta za upis u prvu godinu studija. 

"Veliko interesovanje pokazuje, ne samo potrebu za stomatolozima, već i kvalitetna nastava opredeljuje 
mlade ljude da dođu na ovaj fakultet. Imamo i drugi upisni rok, ali samo 20 mesta za studije na 
engleskom", naveo je Marković. 

Šarčević: Strani ambasadori se raspituju kako da pošalju svoje studente kod nas 



 
 

Stomatološki fakultet danas je posetio i ministar prosvete Mladen Šarčević koji je rekao da je za uspeh 
Stomatološkog fakulteta važan domaćinski pristup ljudi koji su ga vodili. 

Fakultet je iz sopstvenih sredstava nabavio mnogo opreme, uređene su slušaonice, a ministar kaže da će 
i država pomoći oko nabavke opreme koja je neophodna. 

"Želimo da pošaljemo jasnu poruku da oni koji daju vrhunske rezultate u nastavi, nauci, uslugama koje 
pružaju građanstvu zaslužuju pohvalu. Stomatološki je odličan primer za mnoge naše fakultete", naveo 
je on. 

Šarčević je rekao da se ministarstvu obratilo mnogo stranih ambasadora, koji se raspituju kako bi 
studenti iz njihovih zemalja mogli sa studiraju na Stomatološkom fakultetu. 

"Oni traže dosta mesta. Bio je ambasador Irana i oni šalju šezdesetak studenata u Novi Sad, ali bi želeli 
da šalju i u Beograd. Projekat "Studiraj u Srbiji" ako bi masovno krenuo, krenuo bi sa Stomatološkog 
fakulteta ", zaključio je Ssarčević. 

Stomatološki fakultet u Beogradu dobio je akreditaciju za novi ciklus, a svi studijski programi potpuno su 
prilagođeni svetskim programima, a to znači da nema poteškoća oko priznavanja diploma. 

 

 

"POTROŠNJA KISEONIKA GOVORI KOLIKO JE SITUACIJA TEŠKA" Direktor Zemunske bolnice: Veliko 
opterećenje za ceo zdravstveni sistem 

U Zemunskoj kovid bolnici trenutno je hospitalizovano 380 pacijenata, od čega 350 u stacionaru i 30 na 
intenzivnoj nezi, rekao je Dragoš Stojanović, direktor te zdravstvene ustanove i istakao da potrošnja 
kiseonika govori koliko je situacija teška. 



 
 

- Uglavnom je reč o srednje teškoj kliničkoj slici, pacijenti uglavnom zavisni od kiseonika. Najteži pacijenti 
nisu samo iz Beograda, već iz cele Srbije. Naši kapaciteti su dosta popunjeni, veliko je opterećenje za ceo 
sistem - rekao je Stojanović za RTS. 

On je rekao da je već od jutros u 6 sati veliki pritisak na ovu kovid bolnicu.  

- Velika je potrošnja kiseonika, a to nama kliničarima govori koliko je teška klinička slika. Za 10 do 20 
odsto je sada teža klinička slika nego u onom prethodnom periodu - napomenuo je Stojanović i zahvalio 
svim zdravstvenim radnicima na neizmernoj požrtvovanosti za svakog pacijenta. 

Rekao je da je od ponedeljka na snazi novi nacionalni protokol za terapiju kovida, koji je izdalo 
Ministarstvo zdravlja sa Kriznim štabom, i koji daje odlične rezultate. Naveo je da terapije ima dovoljno, i 
da im je od velike pomoći što je počela privremena bolnica u Areni sa radom. 

- Otpustili smo 45 pacijenata juče, ali smo primili novih 30 - rekao je on. 

Prema njegovim rečima kroz trijažni centar Zemunske bolnice dnevno prođe oko 100 pacijenata: 

- Pomažu nam kolege infektolozi sa VMA, negde oko 100 pacijenata dnevno prođe kroz trijažni centar i 
na osnovu kliničke slike se određuje ide li na stacionarno lečenje, intenzinvu negu ... 

 

 

Institut za javno zdravlje Kragujevac bez izveštaja - problem sa bazom podataka 

Institut za javno zdravlje (IZJZ) Kragujevac saopštio je da protekle noći, zbog nemogućnosti pristupa bazi 
podataka, nije mogao da objavi redovno obaveštenje o epidemiološkoj situaciji i podacima o broju 
testiranih i novozaraženih. 



 
 

"Uspeli smo da vidimo samo 25 uzoraka i od toga je 11 bilo pozitivnih", naveo je u poruci novinarima 
direktor IZJZ Dragan Vasiljević. 

On dodao da očekuje da će tokom dana podaci ponovo biti dostupni.  

 

 

SZO: Sve više dokaza o prenošenju koronavirusa vazduhom 

Svetska zdravstvena organizacija (SZO) saopštila je da se pojavljuju dokazi o širenju korona virusa 
vazduhom upozoravajući da se "epidemije ubrzava u svetu". 

"Priznajemo da se pojavljuju dokazi i zbog toga moramo da budemo otvoreni i razumemo sve puteve 
prenošenja virusa", rekla je zvaničnica SZO Benedeta Alegranci . 

Grupa svetskih naučnika u ponedeljak je upozorila na tu mogućnost. 

"Ne treba da isključimo mogućnost prenošenja virusa vazduhom na javnim mestima, posebno punim 
ljudi. Još treba da prikupimo i razmotrimo dokaze", rekla je ona preporučujući provetravanje zatvorenih 
prostora i držanje fizičkog odstojanja i dodala: 

"Kada to nije moguće onda preporučujemo nošenje zaštitne maske". 

Međunarodna grupa od 239 naučnika pozvala je u ponedeljak SZO i druge nadležne da priznaju da 
koronavirus može da se širi u vazduhu znatno dalje od dva metra i da u skladu s tim promene smernice 
za prevenciju. 



 
 

U pismu objavljenom ove nedelje u naučnom časopisu Univerziteta Oksford (Clinical infectious diseases), 
autori su naveli su da su istraživanja pokazala "izvan svake sumnje" da virusi mogu da putuju kroz 
vazduh desetinama metara i da su analize pokazale da isto važi i za novi koronavirus. 

Generalni direktor SZO Tedros Adhanom Grebrejesus upozorio je da epidemija nastavlja da se širi i da još 
nije dostigla vrhunac. 

"Iako se čini da je broj mrtvih stabilizovan na svetskom nivou, neke zemlje su učinile veliki napredak u 
smanjenju broj mrtvih, dok u drugim zemljama taj broj nastavlja da raste", rekao je Grebejesus i dodao 
da je 11,4 miliona ljudi u svetu inficirano koronavirusom i da je umrlo više od 535.000 ljudi za šest 
meseci. 

 

 

U Dečjoj bolnici na lečenju i troje dece zaraženo koronavirusom 

NOVI SAD - Na Institutu za zdravstvenu zaštitu dece i omladine Vojvodine trenutno se leče tri pacijenta 
zaražena virusom Covid 19 u zasebnom odeljenju namenjenom za lečenje tog virusa. Njihovo stanje je 
stabilno. U toj ustanovi za sada ima dovoljno kapaciteta. 

Docentkinja doktorka Jelena Antić apelovala je na sve roditelje i staratelje da decu ne izlažu riziku tako 
što će ih voditi na proslave ili tamo gde se nalazi veliki broj druge dece i odraslih. Ona je dodala da se na 
Institutu nalazi veliki broj hospitalizovane dece i da se leče deca sa prelomima i uganućima 

. 
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